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PROTOKÓŁ Nr XX/2012 kadencji 2010 - 2014 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 28 czerwca 2012 roku, o godz. 12.
00

 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu otworzył sesję i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości 
oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 17 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum, pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości 
stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 
 
Za przyjęciem porządku obrad, Rada Powiatu głosowała: 
 

ZA – 17  P – 0  W – 0 
 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XIX/2012 z dnia 26 maja 2012 z sesji Rady Powiatu w Środzie 

Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Średzkiego. 
7. Analiza stanu ochrony środowiska i gospodarki odpadami w Powiecie Średzkim.  
8.  „15 min. dla wyborców”. 
9. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

- określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
- przyjęcia logo Powiatu Średzkiego oraz określenia zasad jego używania, 
- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2012.  

10. Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu w 
sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Środzie Śląskiej sprawozdaniu z 
wykonania budżetu powiatu za 2011 rok. 

11. Rozpatrzenie sprawozdania Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej z wykonania budżetu 
Powiatu za 2011 rok.  

12. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Powiatu Średzkiego za 2011 rok.  
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Powiatu Średzkiego za 

2011 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu za 2011 rok. 
14. Odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu 

Powiatu w Środzie Śląskiej. 
15. Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu w 

sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu 
Powiatu w Środzie Śląskiej. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej. 
17. Interpelacje i zapytania radnych. 
18. Wnioski i oświadczenia radnych. 
19. Sprawy różne. 
20. Zamknięcie sesji. 
 
Ad. 3/ Przyjęcie protokołu Nr XIX/2012 z dnia 26 maja 2012 z sesji Rady Powiatu w Środzie 
Śląskiej. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XIX/2012 z sesji Rady 
Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu 26 maja  2012 roku 
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Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XIX/2012 głosowała : 
 

ZA - 17   P - 0  W – 0 
 

Ad. 4/ Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu (załącznik nr 3 do 
protokołu). 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
(załącznik nr 4 do protokołu). 
 
Starosta 
Odczytał powyższe sprawozdanie. 
 
Radny Wicha 
Tutaj, jeśli chodzi o komisje przetargowe, bo ja rozumiem to jest  jedna komisja przetargowa 
powołana do konkretnej sprzedaży, a znowu jest powołana, nie, chodzi tylko o sprzedaż rzeczy 
ruchomych, komisja do wszystkich sprzedaży, rozumiem? 
 
Starosta 
Nie, nie, chodzi tylko o sprzedaż rzeczy ruchomych, czyli samochodów, które mocą 
przechodzą… 
 
Radny Wicha 
To jest jedna komisja, czteroosobowa, później jest jeszcze następna komisja do nieruchomości, 
to stała komisja będzie, ale jakiej nieruchomości? 
 
Starosta 
Samochodów, które przejęliśmy, porzucone, wcześniej na podstawie też uchwały Rady Powiatu 
w sprawie określania zasad i odpłatności za samochody pozostawione na parkingach 
strzeżonych. 
 
Radny Wicha 
Ja rozumiem, tu jest pierwsza komisja i później jeszcze raz się powołuje komisję, dwa razy 
powołana jest komisja. 
 
Wicestarosta 
Ta druga komisja jest na sprzedaż nieruchomości w Krynicznie, nieruchomości. Pierwsza jest 
ruchomości, druga nieruchomości, jednej konkretnej nieruchomości. 
 
Starosta  
To jest ta sama komisja, skład, bo to są ci sami pracownicy wydziału, którzy się akurat zajmują 
tymi sprawami. 
 
Radny Wicha 
Bo chodzi o to Panie Starosto, że sprawozdanie jest trochę takie „suche”. W tym sprawozdaniu 
dla radnego, czy dla społeczeństwa nic się nie mówi. Czyli jest ogłoszony przetarg, my się 
domyślamy czego, będziemy sprzedawać. Drugie mam pytanie, wyodrębnienie samodzielnego 
lokalu użytkowego nr 5 i ustanowienia zarządu, co się zmieniło? Bo też nie ma nic. 
 
Starosta 
Po sprzedaży wcześniejszych lokali, które były w tym budynku na rzecz akurat ostatnio NZOZ 
Puls zasadne jest wyodrębnienie lokalu, który zajmuje Poradnia Psychologiczno – Pedagogiczna, 
by była w trwałym zarządzie tej jednostki, tak jak na przykład szkoły mają w trwałym zarządzie 
budynki, które użytkują. 
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Radny Wicha 
Ja rozumiem, teraz rozumiem o co chodzi. Tylko jest to „sucha” informacja, z której nie wiadomo 
o co chodzi. Następna rzecz „przyjął do wiadomości informację Wydziału MiD dotyczącą  
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi mienie Powiatu w zakresie procedur zbycia 
szpitala w Środzie Śląskiej” - Zarząd przyjął, a tutaj pisze u góry sprawozdanie Starosty z 
działalności Zarządu, co tam było przyjęte powinno być w tym sprawozdaniu. 
 
Starosta 
Przyjął zasady… 
 
Radny Wicha 
Jakie zasady? 
 
Starosta 
Jak ewentualnie mogą odbywać się poszczególne sprzedaże mienia i w tym przypadku 
sprzedaży mienia – szpitala, jeśli chodzi o budynek. 
 
Radny Wicha 
To jaka to zasada jest? 
 
Starosta 
Taka, że może to zrobić Zarząd Powiatu i na jakich zasadach. Natomiast to jest konsekwencją 
złożenia wniosku przez Polskie Centrum Zdrowia, które jest zainteresowane kupnem 
pomieszczeń szpitala powiatowego w Środzie Śląskiej. 
 
Radny Wicha 
I jakie procedury? 
 
Starosta 
Jesteśmy w trakcie jeszcze negocjacji i zastanawiamy się nad tym sposobem ewentualnie w 
jakiej wysokości i w jakim trybie i czy to jest w ogóle możliwe, jest taka sprzedaż zasadna bądź 
nie. 
 
Radny Wicha 
Czyli przed sprzedażą rozumiem, że szanowni radni zostaną poinformowani? 
 
Starosta 
Oczywiście, nic się nie obędzie bez poinformowania Rady Powiatu. Przypominam uchwałę, która 
została kiedyś przyjęta, która nakazuje Zarządowi tego typu działania ważne dla funkcjonowania 
w tym przypadku służby zdrowia informować o poszczególnych etapach rozmów  i tak dalej w 
tym zakresie. I oczywiście, jeśli dojdzie do takiej sytuacji, radni zostaną wcześniej powiadomieni, 
zaproszeni na spotkanie. 
 
Radny Wicha 
I tutaj Pan Starosta już dodał, że to jednak dożynki powiatowe, nie dożynki jakieś w 
Przedmościu… 
 
Starosta 
Powiatowo – gminne. 
 
Radny Wicha 
Ale w sprawozdaniu nie ma, ale Pan Starosta dodał. Dziękuję.     
 
Radna Rachwalska 
Ja mam pytanie, Panie Starosto, o celowość tych ciągłych objazdów po Gminie Udanin. 
Dostaliśmy w tym roku harmonogram napraw, dostaliśmy informację o zakupie ilości materiału, 
który będzie potrzebny, ponieważ harmonogram był zdaje się poprzedzony inwentaryzacją tych 
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ubytków pozimowych. Dowiadujemy się, że znowu będą potrzebne przetargi kolejne na następny 
materiał który brakuje, kolejny rok zresztą. Jaki jest sens tych objazdów? Ja proponuję objazdy 
szklakiem krzyży pokutnych, natomiast inwentaryzacja już była zrobiona, jeżeli chodzi o ubytki na 
drogach. 
 
Przewodniczący Rady 
Pani radna objazdy szlakiem, czego? 
 
Radna Rachwalska 
Krzyży pokutnych, Panie Przewodniczący, to będzie twórcze, natomiast objazdy, ciągle 
objazdy…  
 
Przewodniczący Rady 
Zrozumiałem, w tej chwili już wiem. 
 
Wicestarosta 
Objazdy służą temu także, aby radni zainteresowani zapoznali się ze stanem dróg. Ja i szefostwo 
zarządu dróg powiatowych jeździ po tych drogach bez przerwy. Na ile można oszacować 
dokładnie inwentaryzację, czyli policzyć dziury i ich objętość, żeby wiedzieć ile? Rzeczywiście 
dziur jest zdecydowanie mniej niż rok temu, to wszyscy z Państwa zauważyli. Pytanie jest inne, 
dlaczego jest przetarg, czy naszym patcherem robimy do września i zrobimy wszystkie na pewno, 
czy robimy teraz przetarg na kolejne 300 ton po to, aby w czerwcu, czy na początku lipca załatwić 
problem i patcher robiłby tylko te boczne, mniej ważne drogi? On i tak będzie robił do września. 
Gdybyśmy nie ogłosili przetargu na kolejne 300 ton, nasz patcher spokojnie do jesieni połatałby 
wszystkie dziury – byłoby taniej. 
 
Radna Rachwalska 
Ale ja nie wątpię, że jest jakieś uzasadnienie takich działań o których Pan mówi, ale objazdy 
Zarządu, kiedy inwentaryzacja ubytków była już robiona, materiału idzie znowu dużo, czyli albo 
inwentaryzacja była źle zrobiona, albo po prostu wcześniej trzeba kupić więcej materiału, 
zamówić. A tak, jak mówię, objazdy Zarządu, zapoznanie radnych, my tutaj nic innego nie robimy 
od 2,5 roku, tylko mówimy, że jest do niczego, więc z tego ile materiału poszło na remonty dróg 
wynika, że mamy rację. 
 
Wicestarosta 
Ale stan dróg powiatowych wszyscy Państwo dobrze znacie. Gdybyśmy mogli wbudować 5 tys. 
ton, to byśmy spokojnie wbudowali. Na pewno nie byłoby za dużo, tylko pytanie na co nas stać? 
Stan budżetu i członkowie Zarządu znają, mam nadzieję, że pozostali radni także i za każdym 
razem są to przesunięcia z czego zabrać, żeby dołożyć na przykład do dodatkowej naprawy dróg 
patcherami, na tym to tylko polega. Oczywiście 500 ton plus nasz patcher wystarczyłby, żeby 
przyśpieszyć i poprawić stan dróg, szybciej zdecydowaliśmy się na kolejne 300 ton. Ale 
gdybyśmy się zdecydowali na 800, a Pani znalazła pozycję w budżecie z której można przyciąć 
na kolejne 500, na pewno też to nie zostałoby zmarnowane. 
 
Radny Wicha 
Pan Wicestarosta mówi, że naszym patcherem zrobilibyśmy do końca września, czyli te 800 ton 
wmontowalibyśmy naszym patcherem? Bo widzę tak, ogłaszamy przetarg na 300, Pan 
Wicestarosta mówi teraz, że potrzeba 800. 
 
Wicestarosta 
Nie, że wbudowalibyśmy … 
 
Radny Wicha 
Ale jak nie ma potrzeby, po co wbudowywać, to znaczy jak to jakby rozeznania nie było Panie 
Wicestarosto, zaprzecza Pan sobie. 
 
Wicestarosta 
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Ja jednym zdaniem - jeśli chcielibyśmy połatać dziury, tak jak to było robione zawsze i głębsze 
starczyłoby i już dzisiaj mielibyśmy połatane wszystkie. Jeśli chcemy robić szczeliny, brzegi 
jezdni, jeżeli chcemy zabezpieczyć drogę tak jak robiliśmy te odcinki w zeszłym roku, to tej masy 
idzie zdecydowanie więcej. Wszystko zależy od tego jaki zakres prac chcemy ustalić. Doszliśmy 
do wniosku, że nie łatamy tylko dziury i te większe, ale wszystkie pęknięcia zalewamy po to, aby 
zabezpieczyć, aby tych dziur było mniej w przyszłości, dlatego jest ta różnica. Były okresy, 
pamiętam czasy, że łatano tylko większe dziury i oczywiście też wystarczało, bo samochodem 
dało się przejechać. 
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny Wicha, na Pana wniosek od kilku lat robimy patcherami zewnętrznymi i uważam, że 
jest to logika słuszna. 
 
Radna Mikła 
Przysłuchuję się tej rozmowie, różnej, ale niestety muszę powiedzieć o drodze z Udanina do 
krzyżówki, która wczoraj była robiona. Wczoraj była robiona, dokładnie te dziury, które tam były to 
jest główny trakt z Gminy do Powiatu zrobiona została fatalnie. Takie dziurki, duże dziury 
porobione, wracałam wczoraj z komisji, ale mniejsze dziury są, dalej są. Na ile to wystarczy na 
miesiąc, na półtora, powstaną następne dziury, przyjdzie zima i to samo. Gmina zjazd z 
autostrady, a była wczoraj zrobiona i bardzo się sypie. 
 
Przewodniczący Rady 
Pani radna nie w tym punkcie zabiera Pani głos, ale rozumiem. Natomiast ta droga chyba nie jest 
zakończona. 
 
Wicestarosta 
Znowu jednym zdaniem. To co wczoraj robił patcher, to tylko w ramach odrobienia kar za to, że 
spóźnili się z terminem, tylko większe dziury połatał „gratis”, w cudzysłowu „gratis”, w ramach kar, 
które były. Oczywiście to było tylko część patchera w ramach kar, wolał wbudować materiał niż 
zapłacić pieniądze i on to wbudował w te większe dziury tylko dlatego, że było to za darmo. 
 
Radny Wojewódka 
Ja chciałbym zapytać o procedurę zbycia szpitala, Zarząd się tym zajmuje, jak to się ma do 
uchwały z 22 grudnia 2011 roku, uchwały Zarządu w której jest napisane, że sprzedaż będzie 
możliwa dopiero po 10 latach. Zresztą Pan Wicestarosta przedstawiał radnym ten temat na sesji, 
chyba w lutym i jak to na dzień dzisiejszy wygląda, czy ta uchwała jest zmieniona, czy znowu 
jakieś kolejne negocjacje trwają w sprawie zmian tych umów. 
 
Starosta 
Ja odpowiem, Pan radny Wojewódka odpowiedział sobie na to pytanie, zadając pytanie - trwają 
negocjacje, a o ich efekcie zostanie Pan też poinformowany i tak jak pozostali radni. 
 
Radny Wojewódka 
W takim razie co z tą uchwałą, jaki cel było podejmowania tej uchwały, tych zapisów, które nam 
przedstawiono, że po 10 latach, teraz się po raz kolejny zmienia i co jeszcze się dowiemy w 
przyszłości, może znowu będą jakieś zmiany? I jeszcze przy okazji jedno pytanie - Zarząd przyjął 
w sprawie oszczędzania energii elektrycznej, ja pamiętam, że taki program był przyjmowany 
chyba 3 lata temu, chciałbym zapytać jakie są efekty na dzień dzisiejszy tamtego poprzedniego 
programu, jakie są oszczędności? 
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny nie ma na dzień dzisiejszy procedur sprzedaży szpitala, oczywiście jesteśmy w 
trakcie negocjacji, jeżeli zajdzie potrzeba istnieje możliwość zmiany uchwały, czy uchylenia tej 
uchwały. Jeżeli chodzi o, Panie Starosto odnośnie oszczędności, których nie było. 
 
Starosta  
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Dobrze Pan Przewodniczący powiedział oszczędności, których nie było. Ta pierwsza próba 
wprowadzenia oszczędności, nie przyniosła nam żadnych wymiernych efektów wręcz tylko 
koszty. Natomiast, jeśli chodzi o tą próbę, w tej chwili, którą Zarząd podjął, to na razie nas nic nie 
kosztuje, a w momencie osiągnięcia realnych korzystnych dla Powiatu oszczędności wtedy 
zgodnie z umową, o ile pamiętam, jest wtedy przewidziane wynagrodzenie dla firmy, która 
wdroży taki pakiet oszczędnościowy, który będzie realnie odczuwalny dla w tym przypadku 
Starostwa Powiatowego, a co dalej być może pójdzie do naszych jednostek. Natomiast 
szczegółowo, jeśli Pan sobie życzy to odpowiemy na piśmie. Natomiast wydaje mi się, że tak jak 
powiedziałem, pierwsza próba ujęcia takiej formuły, aby wyłonić firmę, która pomoże 
zaoszczędzić energię skończyła się tak naprawdę niczym, tylko kosztami z naszej strony. 
Natomiast ta druga liczę na to, że będzie wymierna, efekty przyniesie i to szybko. 
 
Skarbnik 
Trzy lata temu podpisaliśmy umowę, tylko Pan wtedy był Wicestarostą i Pan bardzo dobrze wie, 
bo akurat propagował tą umowę, podpisaliśmy tą umowę, że firma jakby nakaże kierownikom 
jednostek robienie zestawień, czyli miesiąc w miesiąc mieli pisać ile jest zgodnie z licznikiem 
wykorzystania energii. Na to była podpisana umowa, czy te zestawienia były czy nie, nie będę się 
wypowiadać. Natomiast, jeżeli chodzi o budżet, to ponieśliśmy za tą informację, wskazanie, żeby 
robić takie zestawienia, wydaliśmy 11 tys. zł., oszczędności nie było żadnych w energii. Jeżeli 
chodzi o tą firmę, to idzie się w kierunku tym, że od puli zaoszczędzonych pieniędzy na energii 
dopiero firma, która będzie się tym zajmowała, będzie odbierała 1, 2%, może 5 %, nie pamiętam, 
ale od puli zaoszczędzonej energii. Czyli będziemy mieli wymierne efekty, czy ta energia została 
zaoszczędzona, bo jeżeli nie będzie oszczędności, nie będzie kosztów. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję Pani Skarbnik, jest to oczywiste, jasne. 
 
Radny Wojewódka 
W takim razie przez 3 lata ponosiliśmy koszty i nikt tego nie pilnował, nikt na to nie zwracał 
uwagi, że są koszty ponoszone, nie ma żadnych oszczędności, jak to jest? 
 
Przewodniczący Rady 
Koszty były, koszty poniesione jednorazowo, w związku z zatrudnieniem firmy. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 6/ Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Średzkiego (załącznik nr 5 
do protokołu – w związku z obszernym materiałem dokumenty dostępne w Biurze Rady). 
 
Radny Wicha 
Ja mam tutaj do Pana Dyrektora pytanie, już na korytarzu się troszeczku pytałem, bo cały czas 
się tam manipuluje w ustawie odnośnie, krótko mówiąc sanepidu, chce się likwidować, kiedyś 
zostały polikwidowane laboratoria, teraz ma się robić te okręgowe, na jakim to etapie jest, bo Pan 
Dyrektor ma tutaj większą wiedzę niż my, czy to wejdzie? Według mnie to nierozsądna ustawa, 
czy w najbliższym czasie nie będzie wprowadzone?    
 
Mieczysław Szmigulan – Powiatowy Inspektor Sanitarny  
Plan restrukturyzacyjny zakłada zmniejszenie ilości stacji powiatowych z pozostawieniem stanu 
posiadania Głównego Inspektora Sanitarnego, czyli GIS pozostanie niezmienny, mówię o planie, 
stan posiadania stacji wojewódzkiej i jej rejonizacja ma pozostać niezmienna. Ma być 
zmniejszona ilość stacji powiatowych i ma powstać pięć większych rejonowych stacji 
powiatowych. Miedzy innymi stacja powiatowa w Środzie Śląskiej ma zostać zlikwidowana i ma 
być włączona w struktury stacji powiatowej z siedzibą we Wrocławiu. To byłby aktualna stacja 
powiatowa Wrocław, Oleśnica, Oława, Strzelin i te wszystkie okalające aktualne miasto Wrocław. 
Rzeczony plan restrukturyzacyjny został zaprotestowany przez zdecydowaną większość 
inspektorów miedzy innymi przeze mnie, został zaprotestowany przez związki zawodowe i 
zawieszony do września bieżącego roku, we wrześniu sprawa wróci. Moim zdaniem, zdaniem 
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większości starostów, z tego jak pamiętam Pana Starosty Burdzego też, aktualna 
restrukturyzacja nie wnosi niczego mądrego. Oddala inspekcję sanitarną od petenta, czy jak się 
dzisiaj mówi od klienta, nie przynosi żadnych wymiernych zysków i stąd zostało to wstrzymane. 
Temat wróci, decyzją Głównego Inspektora Sanitarnego, chyba ze względu na te protesty i ze 
względu na Euro 2012, wróci to jest oficjalnie ustalone do września tego roku. To wszystko co 
mam w tej sprawie do powiedzenia, w każdym razie uważam te poczynania za niekorzystne. 
Dziękuję bardzo. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 7/ Analiza stanu ochrony środowiska i gospodarki odpadami w Powiecie Średzkim 
(załącznik nr 6 do protokołu). 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 8/ „15 min. dla wyborców”. 
 
Przewodniczący Rady 
Pan Dyrektor placówki opiekuńczo wychowawczej dostarczył zdjęcie, które bierze udział w 
konkursie, Panie Dyrektorze proszę bardzo udzielam Panu głosu, żeby powiedzieć trochę więcej.  
 
Michał Bryk 
Proszę Państwa, to zdjęcie naprawdę proszę mi wierzyć jest wyjątkowo udane. Jak Państwo 
wejdziecie w zakładkę, którą pozwoliłem sobie tutaj na takich karteczkach wydrukować, zachętą 
do głosowania na dom dziecka, gdybyście byli Państwo zainteresowani i zechcieli wesprzeć 
jednym głosem swoim, bo każdy e-mail to jest  jeden głos oddany na takie przeurocze zdjęcie, 
można porównać ze zdjęciami z innych placówek opiekuńczo – wychowawczych i zaręczam 
Państwu, że to zdjęcie wyróżnia się profesjonalizmem, nie ma tutaj twarzy dzieci, bardzo wiele 
pozytywnych emocji w tym zdjęciu, zwłaszcza w porównaniu z innymi zdjęciami, które są 
publikowane w tym konkursie. To jest słodki wyścig i w tym wyścigu firma Wawel Kraków funduje 
pięć nagród dla pięciu najlepszych prac. Ale tak naprawdę to nam chodzi bardziej o prestiż i 
satysfakcję dla dzieci, które same wykonały to zdjęcie. Jeśli Państwo znajdziecie chwilę czasu  w 
czasie weekendu i oddacie Państwo z możliwie wielu maili głos, dacie Państwo szansę być może 
nawet wygrać ten konkurs, mamy już pół tysiąca głosów. Do 2 lipca, czyli do poniedziałku głosy 
można wysyłać. Tym którzy już zagłosowali na placówkę i na to zdjęcie serdecznie, chciałbym 
podziękować i zachęcić w przerwie, proszę się przyjrzeć temu zdjęciu ile tu jest pozytywnego 
ładunku w tej fotografii. I bardzo dziękuję za te 5 minut głosu i zalecam, zachęcam tutaj do 
pobierania karteczek, gdzie jest link dokładnie do tej zakładki na której jest to zdjęcie, a fundujący 
nagrodę dla domu dziecka, ufundował pięć takich odtwarzaczy DVD przenośnych, w sumie fajna 
nagroda, ale nam naprawdę chodzi o prestiż. Każdy głosujący dostaje kod i może w sklepie firmy 
Wawel Kraków wypić szklankę gorącej czekolady dla przyjemności swojej własnej. 
           
Przewodniczący Rady 
Zdjęcie, które otrzymałem od Pana Dyrektora przekazuje do Wydziału Promocji, zachęcam do 
wzięcia udziału i wsparcia inicjatywy i dzieci z naszej placówki.   
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 9/ Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
 

- określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
 

Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
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Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę nr XX/144/2012 w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone zostaną 
środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 

 
- przyjęcia logo Powiatu Średzkiego oraz określenia zasad jego używania, 

 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  podjęła 
uchwałę nr XX/145/2012  w sprawie przyjęcia logo Powiatu Średzkiego oraz określenia 
zasad jego używania 

 
-  zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2012, 

 
Skarbnik odczytała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Radny Wicha 
Ja mam takie pytanie tylko, czy przy modernizacji budynku II LO, czy czasem coś się nie ujawniło 
z rezerwy subwencji oświatowej, czy coś nie przewiduje się do końca roku coś może wpaść 
pieniędzy, takie pytanie mam tylko tutaj. 
 
Skarbnik 
Wniosek został złożony przez Panią Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych. 
 
Radny Wicha 
Dziękuje bardzo.  
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 1  podjęła 
uchwałę nr XX/146/2012  w sprawie zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na 
rok 2012 
 
Ad. 10/ Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we 
Wrocławiu w sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Środzie Śląskiej 
sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 2011 rok. 
  
Skarbnik odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we 
Wrocławiu w sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Środzie Śląskiej 
sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 2011 rok (załącznik nr 7 do protokołu) 
 
Ad. 11/ Rozpatrzenie sprawozdania Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej z wykonania 
budżetu Powiatu za 2011 rok.  
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Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie radni otrzymali w dniu 12.05.2011 r. 
(pismo nr BR3.0022.87.2011). Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję 
 
Ad. 12/ Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Powiatu Średzkiego za 2011 rok.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie radni otrzymali w dniu 12.05.2011 r. 
(pismo nr BR3.0022.87.2011). Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Ad. 13/ Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Powiatu 
Średzkiego za 2011 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu za 2011 rok. 
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 
 
Rady Buba 
Klub radnych Wspólnie dla Powiatu, który reprezentuję analizował sprawozdanie z wykonania 
budżetu Powiatu za 2011 rok oraz sprawozdanie finansowe i stwierdza, że był realizowany 
zgodnie z przepisami prawa oraz zasadami gospodarności, celowości i rzetelności. Projekt 
przeczytany uchwały klub opiniuje pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 13; P – 0; W - 4  podjęła 
uchwałę nr XX/147/2012 w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Powiatu 
Średzkiego za 2011 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu za 2011 rok. 
 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwy 
 

Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Ad. 14/ Odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Radny Bawoł – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie Śląskiej  
Odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Środzie 
Śląskiej (załącznik nr 8 do protokołu)  
 
Ad. 15/ Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we 
Wrocławiu w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Skarbnik odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we 
Wrocławiu w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej (załącznik nr 9 do protokołu) 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Radny Wojewódka 
Trudno jest się odnieść do czegoś z czym nie mięliśmy możliwości wcześniej się zapoznać, po 
raz kolejny muszę stwierdzić, że tak ważne dokumenty nie zostały wysłane do radnych. Nie wiem 
być może tylko ja nie dostałem, bo tego nie było. Ale chciałbym przypomnieć Panu 
Przewodniczącemu, na pierwszej sesji w dniu 1 grudnia 2010 roku powiedział Pan tak: „dbać 
będę o to, aby wszyscy radni mieli dostęp do materiałów potrzebnych do prawidłowego 
sprawowania funkcji radnego”, więc ja nie wiem jak w takiej sytuacji powinienem zagłosować, 
skoro nie miałem dostępu. Natomiast chciałbym zadać Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej 
inne pytanie, bo do tego sprawozdania nie będę się odnosił. Czy Komisja Rewizyjna podczas 
badania wykonania budżetu zajmowała się tematem takim, na jakiej podstawie został ogłoszony 
przetarg na remont odcinka 2075 D, skoro nie była podpisana umowa na dofinansowanie i jak 
wiemy tego dofinansowania do dnia dzisiejszego nie otrzymaliśmy, na jakiej podstawie został 
ogłoszony przetarg? 
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny zacznijmy od tego, że czy Pan występował, żeby otrzymać te materiały? Nie 
występował Pan. Czy informowano, że są do odbioru w Biurze Rady? W związku z tym wszyscy 
radni mogli odebrać materiały, które chcieli odebrać w Biurze Rady. Natomiast drugie pytanie… 
Pan Sekretarz w tej sprawie? 
 
Sekretarz 
Odnośnie pierwszego - wszystkie materiały potrzebne do procedury absolutoryjnej Państwo jako 
radni otrzymaliście, tak jest w porządku napisane.   
 
Radny Wojewódka 
Ja mówiłem o sprawozdaniu z Komisji Rewizyjnej, które zostało odczytane. Zawsze była taka 
praktyka, że otrzymywaliśmy w poprzedniej kadencji, więc nie wiem dlaczego to zostało 
zmienione. No Pan Przewodniczący tak jak odczytałem powiedział, że będzie dbał o to, żeby 
radni dostali - nie dostali, więc dziękuję Panie Przewodniczący za to. Natomiast pytanie zadałem 
Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej i chciałbym usłyszeć od niego odpowiedź. 
 
Przewodniczący Rady 
Kto odpowiada w tym temacie, mogę poprosić kogoś innego o odpowiedź. Natomiast chciałem 
powiedzieć tak, że absolutorium dotyczy spraw działalności finansowej zgodnej z prawem, 
gospodarności, celowości i rzetelności. Natomiast we wniosku Komisji Rewizyjnej nie odnoszono 
się do spraw pojedynczych, tych konkretnych. Pani Skarbnik, czy w tym temacie możemy Panu 
radnemu… 
 
Radny Wojewódka 
Przepraszam, Panie Przewodniczący, to nie jest pytanie do Pani Skarbnik tylko pytanie do 
Przewodniczącego Komisji. Nie chcę wiedzieć co Pani Skarbnik na ten temat ma do 
powiedzenia, mnie to nie interesuje, natomiast interesuje mnie to, co ma na ten temat do 
powiedzenia Komisja Rewizyjna i czy się tym zajmowała. Skoro miało być dofinansowanie, do tej 
pory nie ma, czy Komisja badała tą sprawę? Został ogłoszony przetarg, zostały pieniądze, 
zostało to pokryte ze środków budżetu, więc chciałbym usłyszeć… 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze Panie radny, proszę bardzo, proszę o odpowiedź członka Komisji Rewizyjnej, Pana 
Czesława Osieckiego, który w Komisji reprezentuje sprawy związane z finansami. 
 
Radny Osiecki 
Pan Przewodniczący upoważnił mnie do odpowiedzi w tym temacie. Przedmiotem oceny było 
sprawozdanie, a nie konkretne sprawy, które Pan dzisiaj porusza. Jeżeli Pan chce, żeby Komisja 
Rewizyjna tym tematem się zajęła, to może Pan wystosować, zgłosić wniosek i taki wniosek 
będzie przyjęty przez Radę bądź nie, bowiem Rada wskazuje czym ma się zajmować w danym 
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momencie Komisja Rewizyjna poza swoim planowym działaniem. Jak dokładnie Pan przeczytał 
ustawę o finansach publicznych rozdział piaty wskazuje co podlega badaniu za 2011 rok, to tam 
nie znajdują się tego typu sprawy, które Pan na dzień dzisiejszy wskazuje. Po pierwsze 
sprawozdanie Zarządu z zakresu realizacji budżetu za 2011 rok ten materiał konfrontuje się ze 
sprawozdawczością statystyczną z wszystkimi działaniami, które są tam wskazane. Po drugie, 
informacja o stanie mienia powiatu i po trzecie bierze się pod uwagę również o czym we wniosku 
jest wskazane formalną ocenę, opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  w tej sprawie. To było 
przedmiotem badania. W świetle tych dokumentów, całokształt spraw związanych z realizacją 
budżetu został pozytywnie oceniony pod względem prawnym przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową. Natomiast dodatkowo wszystkie działania, określone w sprawozdaniu za 2011 
rok, Komisja Rewizyjna oceniła za celowe i gospodarne, stąd też sformułowała wniosek taki, a 
nie inny, czyli o udzieleniu absolutorium. Natomiast ten temat, jeżeli Pana interesuje i chce Pan, 
żeby był tematem badania Komisji Rewizyjnej, proszę określić dokładnie cel, przedłożyć Radzie 
jako wniosek i wtedy Komisja może się tym zająć. Dziękuję. 
 
Sekretarz 
Chciałbym się odnieść do tego sformułowania, które Pan radny użył, że „w poprzedniej kadencji 
była taka praktyka przekazywania tych sprawozdań” - to nie jest prawdą. Gdyby była taka 
praktyka, to stosowalibyśmy ją. Natomiast jeśli Państwo chcą taką praktykę wprowadzić, to jak 
najbardziej, oczywiście. Natomiast nieprawdą jest, że w poprzedniej kadencji taka praktyka była. 
 
Przewodniczący Rady 
W każdym bądź razie Panie radny, kto chciał i chce otrzymać jakiekolwiek dokumenty są do 
dyspozycji wszystkich radnych w Biurze Rady, o czym uprzedziłem Panią z Biura Rady. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący, to są, myślę, że bardzo ważne dokumenty i radni powinni otrzymywać. 
Nie wiem, być może się mylę, ale wydaje mi się, że w zeszłej kadencji takie rzeczy były 
przekazywane, może warto to sprawdzić. Odnosząc się tutaj do odpowiedzi Pana radnego, 
zupełnie o co innego pytałem, no bo Pan mówi na temat, który chyba wszyscy znają. Natomiast 
ja się tylko zapytałem, czy się Komisja zajmowała, czy się nie zajmowała. Wnioskowana była 
kwota 2,5 miliona złotych, której nie otrzymaliśmy. Były wielokrotnie obietnice, Pan Starosta 
składał, że będzie, że odwołujemy się, że będą kolejne rozdania, do tej pory tych pieniędzy nie 
dostaliśmy. Więc się pytam, czy być może Komisja się zajmowała, jaki to miało wpływ na budżet 
to nie jest 5 zł. w budżecie wydać, tylko to jest tak jak powiedziałem duża kwota, która ma chyba 
wpływ na całość i na całe zadłużenie obecne Powiatu. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady 
Panie radny, w tym temacie wypowiedział się Pan członek Komisji Rewizyjnej, który 
poinformował Pana, zresztą Pan zna temat, że należy wystąpić z wnioskiem do Komisji 
Rewizyjnej, jeżeli Pan uzna, że należy to zbadać i Rada Powiatu stwierdzi, czy Komisja rozpatrzy 
ten wniosek, czy nie. 
 
Radny Osiecki                       
Ja tu chciałbym stwierdzić, bo konkluzją działań Komisji Rewizyjnej był sporządzony wniosek o 
udzielenie absolutorium. Skoro taki wniosek został skierowany, to proszę traktować, że wszystkie 
działania Zarządu w ubiegłym roku związane nawet i z tym tematem zostały pozytywnie ocenione 
i dlatego jest taki wniosek, a nie inny. A jeżeli Pan chce, żeby osobno tą sprawą się zająć, to tak 
jak powiedziałem, stosowny wniosek do Rady Powiatu i Rada poprzez stosowne upoważnienie 
dla Komisji Rewizyjnej każe badać tą sprawę. Dziękuję.  
      
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
                
Ad. 16/ Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu w 
Środzie Śląskiej. 
 
Wiceprzewodniczący Rady K. Buba odczytał projekt uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rozwoju, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 
Środowiska – Daniel Padewski 
Komisja Gospodarki Rozwoju, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu w Środzie 
Śląskiej, po wcześniejszym zapoznaniu się z uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz 
wnioskiem Komisji Rewizyjnej. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej – Halina 
Mikła  
Komisja Oświaty Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej w dniu 27 czerwca 2012 roku na 
posiedzeniu Komisji większością głosów zaopiniowała pozytywnie uchwałę w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Zarządu Powiatu w Środzie Śląskiej. 
  
Przewodniczący Komisji Budżetowej – Czesław Osiecki 
Komisja Budżetowa miała posiedzenie w dniu wczorajszym na którym tematyka dotyczyła 
sprawozdania z wykonania budżetu za 2011 rok, analiza o stanie mienia Powiatu, sprawozdanie 
finansowe za 2011 rok, materiały które zostały dostarczone przez Zarząd Powiatu w Środzie 
Śląskiej. Na posiedzeniu Komisji większością głosów, po ocenie tego materiału został projekt w 
sprawie udzielenia absolutorium pozytywnie zaopiniowany.     
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Radny Wojewódka 
Chciałbym, żeby Pan Starosta odniósł się do wykonania budżetu za zeszły rok w kwocie minus 
3 200 000 zł, chciałbym usłyszeć jego zdanie na ten temat. I chciałbym też zapytać, czy Pan 
Starosta wie jakie było założenie w stosunku do dochodów Powiatu w zeszłym roku, jakie jest 
obecnie, jaka jest średnia dla Powiatów w naszym regionie zadłużenia i dlaczego na stronie 
Regionalnej Izby Obrachunkowej Powiat Średzki jest podkreślony na czerwono, jeśli chodzi o 
zadłużenie. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady 
Panie Starosto, chwileczkę. Czy to pytanie mieści się, jest dość szczegółowe, czy mieści się w 
temacie związanym z udzieleniem absolutorium, Pani Skarbnik, no nie bardzo. Panie Starosto 
proszę bardzo, natomiast pytanie jest zbyt szczegółowe. 
 
Starosta 
Rada Powiatu określa wysokość zobowiązań, zaciągania kredytów i pożyczek o których Pan 
doskonale wie. Natomiast wszystkie informacje, dane o które Pan tutaj się pyta, Pana aktywność 
tutaj w tym akurat punkcie jest widoczna, miał Pan w sprawozdaniu, które otrzymał Pan, 
dokładnie Panu powiem 28 marca sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu za rok poprzedni. 
No cóż tam są wszystkie elementy i szczegóły, które w tej chwili, jeżeli Pan sobie życzy to mogę 
to przeczytać, ale nie widzę tutaj większej potrzeby. Natomiast to czy jesteśmy podkreśleni na 
czerwono, czy na zielono nie wiem, bo nie wchodziłem ostatnio na stronę internetową 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. A opinia, która wcześniej była czytana, czyli opinia pozytywna 
o wykonaniu budżetu i w sprawie absolutorium jest pozytywna, więc nie rozumiem tego pytania z 
Pana strony. 
 
Radny Wojewódka 
Warto na tą stronę internetową zaglądać i patrzeć jak to wygląda. Natomiast ja chciałbym 
usłyszeć jakie jest zdanie Pana Starosty, usłyszałem tylko fakty, które są znane i to można sobie 
sprawdzić, więc chciałem usłyszeć co na ten temat myśli, niestety nie usłyszałem. Dziękuję.               
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę  pod głosowanie. 
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Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 13; P – 3; W - 1  podjęła 
uchwałę nr XX/148/2012 w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu w Środzie 
Śląskiej. 
 
Starosta 
W imieniu własnym oraz Zarządu Powiatu chciałbym podziękować za zaufanie i za głosowanie w 
sprawie przyjęcia i udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Środzie Śląskiej za rok 2011. 
Trudny rok, ale mam nadzieję, że ta współpraca, przed nami jeszcze dwa kolejne lata i dwie tego 
typu uchwały przyjęcia, myślę, że przekonanych nie muszę przekonywać, nieprzekonanych 
postaram się przekonać do demokracji, ale dziękuję za wizytę na sesji, dziękuję za taką postawę 
i wynik tego głosowania. Dziękuję bardzo.    
 
Ad. 17/ Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Wicha 
Ja mam takie pytanie do Pana Wicestarosty, bo na ostatniej sesji w Kostomłotach, mi mówili 
radni, że przekazali, że jeżeli są objazdy na drogach, na przykład dajmy na to na krajówce, że 
policja może kierować na każdą jedną drogę, nawet jak jest nośność tej drogi 5 ton, mogą jechać 
tiry, łamać te drogi, a właściciel będzie remontował i płacił. Jeśli tak faktycznie jest, to ja bym 
prosił może nie dzisiaj, tylko otrzymać na piśmie, na jakiej to podstawie, jaka to jest ustawa 
reguluje, to jest Ministerstwa Spraw Wewnętrznych, bo dla mnie jest to niewyobrażalne, bo jeżeli 
tak po drogach mają jeździć i niszczyć, jeżeli to jest faktycznie, to może tak być, że policja 
skieruje na przykład…, bo właściciel nie ma nic do gadania. To bym prosił bardzo, jeśli faktycznie 
tak jest, żeby przepisy prawne, sądzę, że nie dzisiaj, ale żebym to otrzymał. Bo pytają się mnie 
sołtysi i w tych miejscowościach, gdzie są częste objazdy, przy tej autostradzie naszej A4, dla 
nich po prostu. Mi nie wierzą, że w kraju prawa istnieje bezprawie. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady 
Na ten temat wypowiadał się już Pan inspektor Stanisław Zimoch kiedy poruszaliśmy temat 
„rozjeżdżenia” drogi w Wichrowie. Nas ta wypowiedź nie do końca zadawalała. Panie 
Wicestarosto ewentualnie tylko tego, jak to było przedstawione na sesji Rady w Kostomłotach. 
Natomiast myślę, że w tym temacie zwrócimy się z pytaniem, żeby nam wyjaśniono. 
 
Wicestarosta 
Powiedziałem tylko co było w piśmie podpisanym przez Dyrektora Radonia, Dyrektora Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, że Generalna Dyrekcja nie ustala objazdów, objazdy ustala 
policja i że Generalna Dyrekcja nie odpowiada za straty spowodowane przez objazdy, którymi 
kieruje policja. Prawdą jest, to też co powiedziałem przedwczoraj na sesji w Kostomłotach, że 
pierwszy wypadek policja zorganizowała zupełnie inaczej objazdy drogami krajowymi, autostradą, 
wojewódzkimi. W drugim wypadku poszła po linii najmniejszego oporu i puściła naszymi drogami 
powiatowymi. Kiedy pytaliśmy, bo sprawa też była na posiedzeniu Komisji Gospodarki, która 
akurat w dzień tego wypadku była w Komendzie Powiatowej Policji, Pan Komendant powiedział, 
stan wyższej konieczności. Jak jest stan wyższej konieczności to mogą podejmować takie 
decyzje w celu zapewnienia ruchu, taką decyzję podjęli. Dokładnie, nie ma problemu z 
zapoznaniem się z pismem Generalnej Dyrekcji i tak jeszcze, bo to jest sprawa bardzo świeża, 
chyba sprzed czterech dni, odpowiedź Dyrektora Radonia. Jeszcze nie wystąpiliśmy o opinię do 
Policji w tej sprawie, bo to jakby kierownik rejonu wałbrzyskiego, który odpowiada za tą drogę 
zgodził się z naszymi argumentami, wspólnie braliśmy udział w wycenie strat i tak dalej. Niestety 
Dyrektor dolnośląski, Dyrektor Radoń się nie zgodził i odpowiedział, że nie mogą i nie będą 
partycypować w kosztach pokrycia strat. 
 
Przewodniczący Rady 
Rozumiem, że ten temat będzie wyjaśniony i przedstawiony radnym na następnej sesji 
planowanej. 
 
Radny Wicha 
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Właśnie w tym cała rzecz, co to jest ten stan wyższej konieczności. Ja rozumiem stan wyższej 
konieczności: karetka, straż pożarna, to jest stan wyższej konieczności. Teraz trzeba by się 
zwrócić, to znaczy gdzieś to w ustawie jest, co to jest stan, po prostu ja przepraszam, ale ja chcę 
wiedzieć, no i mieszkańcy chcą wiedzieć poszczególnych gmin, co to jest, czy ten stan wyższej 
konieczności nie jest wykorzystywany poprzez niedbalstwo pewnych służb, ja nie mówię o 
powiatowych służbach, tylko mówię o służbach, które kierują. Co to jest i wtedy będziemy 
dyskutować i sądzę, że Zarząd razem z Panem Przewodniczącym tym się zajmie. Bo szanowni 
Państwo to jest niemożliwością, 5 ton jest nośność, czy 10 ton, jedzie 50 ton. Dziękuje. 
 
Przewodniczący Rady 
Jasne, tak jak już powiedziałem w tym temacie będziemy mieli informację. 
 
Radna Rachwalska 
Panie Przewodniczący ja mam pytanie do Pana, czy wpłynęła odpowiedź na moje pytanie z sesji 
marcowej, bądź kwietniowej skierowane do Pana Dyrektora PCZ-u. był zaproszony tutaj Pan 
Dyrektor, administrator szpitala zadawaliśmy mu pytania, zobowiązał się do odpowiedzi na nie i 
do mnie nie dotarło nic, więc może do Biura Rady. Upominałam się o tą odpowiedź na 
poprzedniej sesji również i do dzisiaj nie mam odpowiedzi. A wydaje mi się, że jak zapraszamy 
gości, a oni zobowiązują się, że przyjmą jakieś pytania to możemy oczekiwać odpowiedzi. 
 
Przewodniczący Rady 
Pani radna po konsultacji z Biurem Rady do dnia dzisiejszego nie wpłynęła żadna informacja w 
tym temacie. 
 
Radna Rachwalska 
Powaga Rady i radnych nie zobowiązuje do niczego nikogo, tak?   
 
Przewodniczący Rady 
Pani radna mamy określone możliwości, takie jakie mamy. 
 
Radna Rachwalska 
Przepraszam jeszcze, czy Pan występował w moim imieniu na przykład, że ja oczekuję na taką 
odpowiedź? 
 
Przewodniczący Rady 
Pani radna, nie występowałem. 
 
Radna Rachwalska 
Dziękuję. 
 
Radny Wojewódka 
Chciałbym zapytać jaki jest na dzień dzisiejszy stan prawny w Komornikach? 
 
Przewodniczący Rady 
Proszę bardzo, wiemy jaki jest stan prawny. 
 
Wicestarosta 
Nie zmieniło się nic, stan prawny jest taki jaki był dokładnie rok temu i półtora roku temu, tak jak 
powiedziałem. 
 
Radny Wojewódka 
Czyli działka jest nadal własnością Powiatu, jest dzierżawiona przez firmę PCZ, tak? Dziękuję 
bardzo. 
 
Ad. 18/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Radny Wicha 
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Ja w tym punkcie energii eklektycznej, bo firma która będzie tutaj opracowywać dla Powiatu, żeby 
obniżyć cenę za energię elektryczną. To znaczy moja jest taka prośba, żeby najpierw 
porozmawiać z Tauronem, który dostarcza nam energię, bo ja u siebie przerabiałem taką 
sytuację, że firma mi proponowała 10% obniżkę, jeszcze miałem im zapłacić tam jakąś prowizję, 
a w Tauronie dostałem jako duży odbiorca 20% i stałą cenę na ileś lat, także ja przerabiałem, bo 
ileś firm do mnie też się zgłasza. Przepraszam bardzo, że o tym mówię, ale praktycznie co drugi 
dzień jakaś firma się zgłasza, dlatego prosiłbym bardzo, żeby to przeanalizować. 
 
Przewodniczący Rady 
Wniosek formalny do Pana… 
 
Radny Wicha 
To nie jest wniosek formalny, tylko po prostu pod rozwagę, żeby to wziąć, bo są firmy które po 
prostu naciągają. I jeszcze jedno Panie Przewodniczący, ja jestem zaszokowany, że płaciliśmy 
11 tys. zł. za darmo i nie mięliśmy z tego żadnych korzyści, to jest dla mnie szok. Nikt by sobie w 
prywatnej firmie na to nie pozwolił, no bo by z torbami dawno poszedł. 
 
Przewodniczący Rady 
Taka była prawda, taka rzeczywistość. Jeśli chodzi o Tauron mam informację, że osoby fizyczne i 
prawne, które odeszły z Tauronu w tej chwili wracają, ponieważ zawarte umowy były tak 
sformułowane, że po przejściu do innej firmy naliczano im dodatkowe płatności, które gdzieś tam 
były zawarte drobnym drukiem. Także uwaga jest słuszna, mam taką informację. 
Panie Starosto, przepraszam, że Pana wywołam, ale może tą informację, którą przekazano 
kierownikom w trakcie przerwy o wprowadzeniu tego stopnia zagrożenia, jeśli można krótko. 
 
Starosta 
Jesteśmy od wczoraj w całym kraju w obszarze działania alarmu, który został ogłoszony na 
terenie całej Polski, stopnia pierwszego, stopnia alfa, w związku z pojawieniem się wczoraj tratwy 
na rzece Bug na której to wykryto materiały wybuchowe oraz zapalniki, telefon komórkowy w 
którym to było zdjęcie Stadionu Narodowego w Warszawie. Stąd służby w kraju pod nadzorem 
Prezesa Rady Ministrów wprowadzając jak gdyby ten priorytet, poinformowało wszystkie służby, 
inspekcje i straże w całym kraju. Co za tym idzie również, my mamy obowiązek poinformować 
podległe jednostki o szczególnie zwrócenia uwagi na budynki, które są w zarządzie, na osoby 
kręcące się gdzieś w pobliżu, zabezpieczenie budynków, które są nieużywane. Standardowa 
procedura, która ma na celu prewencyjne podejście do tego tematu. To tyle, jeśli chodzi o tą 
kwestię, skorzystaliśmy z okazji, że wszyscy byli akurat na sesji, więc taką informację byliśmy 
zobowiązani przez Wojewódzki Sztab Kryzysowy do poinformowania podległych służb. 
Korzystając jeszcze z okazji, to można potraktować jako oświadczenie, chciałbym odczytać 
pismo, bo zostałem poproszony przez mieszkańców miejscowości Udanin, skierowali pismo, tutaj 
zacytuję „W imieniu mieszkańców osiedla mieszkaniowego w Udaninie, bardzo dziękujemy Panu 
Staroście za drogę, która nam naprawiono oraz składamy na ręce Pana Starosty podziękowania 
dla radnych powiatowych, a w szczególności Pani radnej Halinie Mikła i radnemu Grzegorzowi 
Pierzchalskiemu za pomoc jaką okazali przy poprawieniu nawierzchni chodnika nowo 
wybudowanego przy wejściach na posesję osiedla oraz drogi, która prowadzi na osiedle. I w 
imieniu mieszkańców osiedla podpisała się Pani Grażyna Deresz z prośbą o odczytanie tej 
informacji na sesji.” Dziękuję bardzo. 
 
Radna Mikła 
Dziękuję bardzo, Panu Staroście za odczytanie tego pisma, jest nam bardzo miło. Ale jeszcze 
mam jedną drogę, która jest rzeczywiście w bardzo złym stanie. Jest to droga Lusina. Wiemy, że 
będzie materiał, że jest przetarg. Bardzo prosiłabym, żeby w tej miejscowości Lusina, ponieważ 
tam miejscami nie ma drogi, tak jak na osiedle nie było drogi, tak i tam nie ma, o naprawienie tej 
drogi dobrze we wsi i tą naszą drogę do Goczałkowa, może w przyszłości udałoby się nam jakoś 
tak bardziej gruntownie tą drogę tym ludziom naprawić. Ona naprawdę ta droga jest tragiczna. 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady 
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Pani radna, czy projekt planu budżetu na przyszły rok? Proszę wystąpić z wnioskiem będziemy 
dumać. Natomiast naprawy patcherem temat jest otwarty. 
 
Radna Mikła 
Panie Przewodniczący to nie jest tylko moja wieś, ponieważ jako radna Powiatu do mnie się 
zwróciła radna Gminy ze wsi Lusina, która mnie bardzo prosiła, żebym właśnie ten temat 
poruszyła na sesji i dlatego go poruszam między innymi jest mi to bardzo bliskie i dlatego 
chciałbym, żeby to było naprawione i zrobione. Dziękuję.  
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu.        
 
Ad. 19/ Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady 
Jeśli Państwo pozwolicie, chciałem w tym punkcie kilka spraw. Jutro o godzinie 13.00 odbiór 
drogi Gałów – Ratyń w miejscowości Gałów. Zapraszam serdecznie, kto ma chęć wzięcia udziału 
w otwarciu drogi o godzinie 13.00 w Gałowie. Szanowni Państwo, jak już Pan Starosta tu 
wcześniej powiedział, 19 sierpnia w niedzielę jesteśmy współgospodarzami dożynek gminno – 
powiatowych w miejscowości Przedmoście – Święte, w dwóch miejscowościach, na które 19 
sierpnia serdecznie zapraszam. Z tego co wiem 26 sierpnia odbędą się dożynki gminne w 
Udaninie i Kostomłotach w tym samym czasie. Planowana sesja, planowa jest w miesiącu 
wrześniu zgodnie z planem pracy Rady, natomiast nie wykluczam takiej możliwości, że jeżeli 
będzie potrzeba, trzeba będzie zwołać sesję w trybie „nadzwyczajnym”, zgodnie ze statutem.  
Jeśli chodzi o potyczki radnych, w zasadzie po konsultacjach z Przewodniczącymi Rad Gmin, 
podjąłem decyzję, że te potyczki odbędą się w okresie jesienno - zimowym w innej formie z 
udziałem pracowników. Z czego to wynika? Głównie z tego, że dotychczasowa forma nie 
sprawdziła się w ubiegłym roku - Malczyce zignorowały wspólne podsumowanie tych potyczek, 
Miękinia nie brała udziału w dwóch potyczkach, Środa Śląska też negatywnie wypowiadała się o 
tego typu potyczkach, szczególnie w okresie letnim. Także w miesiącu wrześniu zamierzam się 
spotkać z Przewodniczącymi Rad Gmin i przedstawić projekt tych potyczek gdzie myślę, że 
oprócz radnych będzie mogło brać udział część pracowników jednostek. Szanowni Państwo 
udajemy się na urlopy, w związku z tym chciałem życzyć Państwu udanych wakacji, słonecznej 
pogody, dużo zdrowia, zadowolenia oraz szczęśliwego powrotu.  
 
Radny Padewski 
Ja również chciałbym zaprosić 15 lipca do Parku Miejskiego, będzie odbędzie się I Przegląd 
Kapel Ludowych. Organizatorem jest Stowarzyszenie Aktywne Sołectwa z którym również mam 
przyjemność współpracować oraz 25 sierpnia na boisko sportowe do Jastrzębiec na Turniej Kół 
Gospodyń Wiejskich o Puchar Pana Starosty, także serdecznie zapraszam i dziękuję.             
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 20/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XX w 
kadencji 2010 – 2014 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 

Protokołowała: 
           (-) 
Maria Pstrowska 
 
                                                                                       Przewodniczący Rady 
                                                                                                         (-) 
                                                                                            Witold Rutkowski 
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